
ZÁPIS Č. 8 KD 2023/8/30.05. 2023

z kolegia děkana konaného 30.5. 2023 v 09:30 hod. (děkanská pracovna, dveře č. 213)

Přítomni: děkan dr. J. Roskovec, proděkani dr. L. Beneš , doc. P. Sláma, doc. P. Gallus, proděkanka
dr. O. Navrátilová, tajemník dr. P. Moskala

Omluven: prof. M. Prudký

úvod

- biblické čtení Marek 10,28-30
- zápis z předchozí schůze – schválen elektronicky

Děkan
- Zprávy RKR:

o kulatý stůl na MŠMT se zástupci VŠ a náměstkem Nantlem – 10,5 miliardy
podfinancování (MŠMT souhlasí), jediný způsob jak rychle vylepšit finanční
situaci VŠ – efektivizace

▪ v plánu čerpání 45 miliard od EK na podporu vzdělanostní infrastruktury
▪ kritika VŠ za nízkou míru úspěšnosti (jen kolem 30% studujících nakonec

absolvuje). V našem případě bychom se měli zaměřit na větší efektivitu
Ph.D. programu, a to jak pečlivějším zkoumáním u přijímacího řízení a
jednak větším dohledem na stávající studenty, pomohou i opakované
společné postgraduální konference (povinné?)

- Problémem je i vysoká míra přerušených studií

o Dr. Vymazalová vyzývá fakulty k vyslání zástupce do komise pro práci se studenty
se SP. ETF zkusí oslovit A. Matochovou

o Proběhla revize ukazatelů pro měření vědeckého výkonu na UK. Oproti
původnímu návrhu se výrazně zvyšuje proporční váha článků – 0,45 na úkor
monografií – 0,15. V případě humanitních fakult je to skandální, neboť to vůbec
nereflektuje způsob naší práce a silně nás to znevýhodňuje vůči přírodním
a lékařským vědám.

o Proběhla diskuse ohledně latiny na diplomech a při promocích. Dřívější
odůvodnění latiny coby lingua franca akademického formálního provozu
celosvětově už neplatí. Diplomy se do zahraničí musí překládat do angličtiny a při
promocích studenti moc neví, co slibují. Silné zastání má latina u lékařských
fakult. UK si proto latinu i nadále ponechává.

o Vedení kvalifikačních prací: princip, že vedoucí má vždy minimálně o stupeň vyšší
vzdělání než studující u nás platí. V případě doktorandů lze situaci řešit
jmenováním vhodného konzultanta, který tuto podmínku splňuje

o UK vydala nový manuál pro krizovou komunikaci (především s médii). Zvlášť
v případě mediálně citlivých kauz. Fakulta by měla mít určené dvě osoby, které
jsou komunikací směrem k médiím pověřeny. V našem případě – PR pracovník –
M. Bouček a osoba z vedení fakulty – v našem případě děkan

▪ vždy dříve než média informovat UK
▪ vždy mluvit pravdu, ale není potřeba sdělovat hned vše



▪ vyvarovat se sdělování osobních názorů, postojů, dojmů a domněnek
o UK připravuje nový grafický manuál. Návrh loga, může nahradit grafiku pečeti,

která se např. nehodí na drobné předměty
o v delším výhledu – vytvoření vlastního písma

- Výjezdní zasedání v Trhanově:

o odsouhlasený program a časový harmonogram
- Plánovaná sabatikální volna v příštím akademickém roce:

o J. Kranát, M. Wernisch, P. Hošek, O. Halama, Tim + Ivana Noble. Výuka bude ve
všech případech příslušnými katedrami zajištěna.

- Zastupování děkana v letních měsících:

o 3. – 7. 7. – P. Gallus
o 10. – 14. 7. – P. Gallus
o 17. – 21. 7. – P. Sláma
o 14. – 18. 8. – L. Beneš
o 21. – 25. 8. – L. Beneš

- Termíny dalších kolegií: 20. 6. v 9:30, 5. 9. ve 14:00, 26. 9. ve 14:00

Tajemník

- Opětovně upozorňuje na povinnost nahlásit jakékoli smlouvy a podobné závazky, zvlášť
když s sebou nesou finanční dopad. Ideálně informovat tajemníka i ekonomické oddělení.
V případě absence jednoho, hlásit aspoň druhému.

- Originály smluv se ukládají u tajemníka, kopie na ekonomické odd., aby byly na odd. vždy
k nahlédnutí.

Studium

- na anglický bakalářský program přijato 9+1 student. (1 student chtěl na n. magistr.,
bakalář mu byl doporučen a souhlasil). 9 studentů z Nigérie a Ghany, 1 z USA. Odmítnut
1 student z důvodu nejasného středoškolského vzdělání

- Rozvrh se připravuje (K. Maturová), hotovo musí být do poloviny srpna
- doporučení pro knihovnu – dát na naše knihovní stránky doporučení na knihovnu

Jaboku, která sice není na UK, ale nabízí hodně materiálů pro studující PSP a Diakoniky.
- Návrh na zrušení studijního programu SOCIAL SERVICES s Finskem a SRN (musí

projednat VR a AS)

Postgraduální vzdělávání

- Aktuálně máme 45 Ph.D. studentů, 8 se hlásí

- výzva zvážit žádost o akreditaci doktorského programu v oboru Diakonika. Bude potřeba
promyslet jeho koncepci tak, aby byl otevřen pro širší odbornou veřejnost a neblokovali
jsme příslušné zájemce např. vyžadováním znalosti mrtvých jazyků. Bude rovněž potřeba
zaměřit se v této oblasti na získávání projektů. To případnou akreditaci podpoří.



Zahraničí a ekumenické vztahy

- Vyhodnocení návštěvy D. Kodii

o stojí o navazující magisterský program pro jejich studenty, z důvodu špatné
kompatibility v tomto směru nemůžeme moc sloužit. V této souvislosti by bylo
vhodné nově promyslet koncepci anglického bakalářského programu, aby lépe
vyhovoval zvyklostem ve světě, zvláště anglosaském.

o stojí o akademické návštěvy – zvláště z oblasti biblistiky a systematické teologie

- v rámci COIMBRA GROUP byly poskytnuty 3 stipendia na 3 měsíce studujícím z Afriky.
Jednotliví pedagogové si nad studenty převzali dohled.

Rozvoj
- Finanční dotace na rekonstrukci budovy z MŠMT konečně přidělena, následně byla ihned

podepsána smlouva s dodavatelem, firmou HOCHTIEF.
- V pondělí 5. 6. – proběhne likvidace nepotřebného nábytku firmou Podrazil.
- Od 1. 6. – začátek prací, tedy hlavně bouracích
- Sdílená tabulka na využívání pracovních míst funguje. Učebny je třeba nadále rezervovat

v SISu, tj. je potřeba informovat Dr. Moravce, který prostor zarezervuje.
- Na státnice 12.-14.6. je zamluvené 3. p.
- Proběhlo schválení programu PhD Infra (OP JAK) ze strany MŠMT. Naší fakulty se

netýkaly žádné připomínky ani krácení, všechny položky tedy lze a bude třeba realizovat.
- Letní škola CD: FF vypověděla spolupráci s ÚSTRem. My budeme pokračovat, pokud to za

ÚSTR bude i nadále zajišťovat Dr. Sklenář. Pro zájemce z řad našich studentů je možné
zvážit nějakou formu finanční podpory.

Různé

- Termíny dalších kolegií: 20. 6. v 9:30, 5. 9. ve 14:00, 26. 9. ve 14:00


